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1. Opening, vaststelling agenda en mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering en heet de leden, commissieleden en gasten van harte welkom bij de 
vergadering. Hij deelt de afwezigheid mee van mevrouw Corbey en de heren Burger en Buskermolen. Hij heeft 
nog enkele mededelingen en vraagt om aandacht voor een eeuwenoude traditie waarvan de aanwezigen 
onderdeel uitmaken omdat Rijnland het oudste waterschap van Nederland is. Het hoogheemraadschap Rijnland 
is erkend op 11 oktober 1255 en dat wordt jaarlijks gevierd rond die datum met een Rijnlandlezing. Dit jaar 
vindt de Rijnlandlezing plaats op 9 oktober, in Gouda, vanwege het 769-jarig bestaan. Hiervoor is een 
wetenschapper, Eveline Crone, bereid gevonden de lezing te houden. Zij is hoogleraar neurocognitieve 
ontwikkelingspsychologie in zowel Rotterdam als Leiden. Zij zal vertellen over haar werk in Rotterdam en met 
name over de mening van jongeren omtrent het klimaat en alles wat daarmee te maken heeft. Hij nodigt de 
aanwezigen van harte uit om hierbij aanwezig te zijn.   
 

Ook de vertegenwoordigers vanuit andere waterschappen heet hij welkom.  
 

Voorts maakt hij melding van het proces-verbaal dat zojuist door de commissie geloofsbrieven is ondertekend 
vanwege de benoemingen die vandaag zullen plaatsvinden.  
 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
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2. Spreekrecht 

De voorzitter introduceert de inspreker van vandaag, mevrouw Bromet.  
 

Mevrouw Bromet stelt zich voor als een bezorgde burger uit de gemeente Zoetermeer, wat haars inziens een 
Natura2000-gebied is. Het wordt ook wel ‘sweet lake city’ genoemd. Zij moet helaas constateren dat 
Zoetermeer inmiddels ‘sour lake city’ is geworden. Zij licht toe te wonen in een recreatiegebied waar mensen 
niet meer kunnen zwemmen vanwege overlast van gevaarlijke algen; het stinkt en het is er vies. Burgers betalen 
veel geld en zij verzoekt iedereen die hier invloed op heeft, dat er rekening wordt gehouden met de gemiddelde 
inwoner die niet kan rondkomen. Het is niet dat inwoners water, waarvan gedronken wordt en waarmee 
gedoucht wordt, niet belangrijk vinden. Dat is natuurlijk belangrijk. Maar er zijn echt veel mensen die niet 
kunnen rondkomen en het niet vertellen. Zij ziet hier vandaag goed verzorgde personen die geen moeite 
hebben met inkomsten, maar zij komt helaas dagelijks mensen tegen die wel moeite hebben om rond te 
komen. Reden waarom zij wil pleiten voor een zo minimaal mogelijke lastenverzwaring. Zij heeft begrepen dat 
er een tekort is bij het hoogheemraadschap. Toch wil ze verzoeken om rekening te houden met mensen die echt 
niets te eten en te drinken hebben. Zij komt deze mensen op straat tegen en helpt ze via de kerk met eten en 
drinken. Zij roept de VV-leden op om te doen wat ze kunnen en om te luisteren; niet alleen met de oren maar 
ook met het hart. Laat het geweten spreken en met name diegenen die straks beëdigd worden, wil zij oproepen 
om te handelen naar eer en geweten. Zij wenst de VV veel wijsheid, kennis en inzicht toe.  
 

Wat betreft de kwantiteit van het water meent zij dat er nu gehandeld moet worden. Kinderen en kleinkinderen 
zullen in de toekomst ook water uit de kraan moeten krijgen, kunnen douchen en normaal kunnen zwemmen.  
Zij heeft voor hen de wens dat dit niet extreem duur zal worden, opdat zij niet hoeven zeggen dat er deze week 
niet gedoucht kan worden vanwege de hoge prijs. Indien dat betekent dat er nu een hogere prijs moet worden 
betaald dan zij dat zo. Zij wil daaraan bijdragen. Maar nogmaals, houd rekening met diegenen die dat nu niet 
kunnen betalen. Zij roept ook op om de kwaliteit van het water te toetsen. Niet alleen met betrekking tot de 
algen maar ook, zoals zij via sociale media heeft vernomen, PFOS en PFAS bij het strand. Maar hoe zit het dan 
met het water? Wordt daarop getoetst? Misschien is het een idee.  
 

Er valt soms heel veel water in Nederland en haar advies is om dit op te vangen. Zij heeft zelf een regenton 
gekocht om water op te kunnen vangen om daarmee planten in de tuin te kunnen besproeien of de wc door te 
spoelen. Maar laat het niet zomaar wegstromen; het waterschap kan dit in grote hoeveelheden opvangen. Dus 
vang het op! Het is gekregen van de Almachtige en hiervan moet goed gebruik worden gemaakt. Mensen 
hebben de aarde in bruikleen en dat vereist dat er goed voor gezorgd wordt. Rijkswaterstaat hanteert de visie 
om ruimte te geven aan het water. Maar houdt er rekening mee dat er mensen zijn die het vervelend vinden 
dat er water stroomt op de plek waar zij normaal gesproken wonen, werken of recreëren. Zij vermoedt dat de 
VV-leden dit allemaal al weten, maar zij voelde zich toch genoodzaakt om dit nog een keer te benadrukken. Er 
werd gesuggereerd een “spoken word” te doen. Ze kan rappen maar vandaag weigert zij, met zo veel ogen op 
zich gericht. Zij dankt de VV-leden voor hun aandacht.  
 

De aanwezigen applaudisseren.   
 

De voorzitter dankt mevrouw Bromet voor haar hartstochtelijke betoog en nodigt haar uit terug te komen zodra 
zij wel zin heeft om te rappen of een spoken word te willen uiten. Dat zal de vergadering verlevendigen. Haar 
betoog past prima in de vergadering van november wanneer wordt gesproken over de begroting.  
 

De heer Van Dunné refereert haar oproep voor minimale lastenverzwaring, die hem uit het hart gegrepen is. Hij 
zou, met zijn fractie, graag in contact komen met mevrouw Bromet om verder te kunnen spreken.  
 

Mevrouw Bromet belooft haar contactgegevens te zullen achterlaten.  
 

De voorzitter kan desgewenst de contactgegevens verstrekken. Deze zijn bekend bij het secretariaat. 
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3.  BENOEMINGEN  
 

3.1. Toelating VV-lid Pos (VVD) 
De voorzitter refereert aan het vertrek van de heer Knapp als DB-lid en als AB-lid, wat betekent dat de 
vergadering weer compleet gemaakt moet worden. Dat is de bedoeling met de benoeming van de heer Pos als 
kandidaat VV-lid. De commissie van de geloofsbrieven heeft op 3 september de geloofsbrieven van de heer Pos 
beoordeeld. Hij nodigt de voorzitter van de commissie geloofsbrieven uit het woord te nemen.  
 

De heer Roorda heeft een samenvatting gemaakt van het proces-verbaal voor de drie benoemingen van 
vandaag, en hij verzoekt om toestemming om deze samenvatting te mogen voorlezen. Hij denkt dat het beter is 
om niet driemaal dezelfde samenvatting voor te lezen.  
 

De voorzitter geeft de VV-leden in overweging om een samenvatting te krijgen van het proces-verbaal 
betreffende de heren Pos, Smakman en Buizer. Hij stelt vast dat dit akkoord is.  
 

De heer Roorda leest de samenvatting voor van het proces-verbaal van het onderzoek van de geloofsbrieven 
van het kandidaat-lid voor het algemeen bestuur; Willem Johannes Pos van de VVD. En daarnaast van de 
voorgedragen commissieleden, de heren Jacobus Adrianus Smakman van de PvdA en Karel Buizer van de BBB.  
De geloofsbrieven zijn onderzocht conform de Kieswet, de Waterschapswet en het Reglement van Orde van het 
hoogheemraadschap van Rijnland. Op basis van het Reglement van Orde worden voor een commissielid, zo veel 
als mogelijk is, dezelfde regels betracht als voor een lid van het algemeen bestuur. In het bijzonder zijn de 
bepalingen van toepassing in artikel 31 - eerste en tweede lid - en artikel 33 - eerste lid - van de 
Waterschapswet. Het eerste lid van artikel 31 ziet op de algemene vereisten van het lidmaatschap. Het tweede 
lid ziet op functies die niet verenigbaar zijn met het lidmaatschap. Het eerste lid van artikel 33 ziet op 
werkzaamheden en activiteiten die op grond van het lidmaatschap niet zijn toegestaan. De commissie adviseert 
de leden van het algemeen bestuur en zijn commissieleden, vanuit het oogpunt van integriteit, iedere mogelijke 
vorm van belangenverstrengeling te vermijden. De commissie heeft vastgesteld dat de geloofsbrieven van de 
heren Pos, Smakman en Buizer in orde zijn en stelt daarom voor om de heer Willem Johannes Pos namens de 
categorie ingezetenen voor de lijst VVD met ingang van vandaag, 4 september 2024, toe te laten als lid van de 
verenigde vergadering van het hoogheemraadschap Rijnland.  
 

De voorzitter dankt de commissie geloofsbrieven voor haar onderzoek en wijst op een benoeming per 1 
september 2024. De heer Pos zal vandaag worden toegelaten, op 4 september 2024. Hij stelt vast dat iedereen 
zich hierin kan vinden. Hij vraagt de heer Pos naar voren te komen met het verzoek om hem de belofte af te 
nemen. De voorzitter leest de af te leggen belofte voor:  
 

Ik verklaar dat ik, om tot lid van het algemeen bestuur te worden gekozen of benoemd, rechtstreeks noch 
middellijk, onder welke naam of welk voorwendsel dan ook, aan iemand enige gift of gunst heb gedaan of 
beloofd. 
Ik verklaar en beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk, van iemand enig 
geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen.  
Ik beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid 
van het algemeen bestuur naar eer en geweten zal vervullen.  
 

De heer Pos antwoordt ‘dat verklaar en beloof ik’.  
 

De voorzitter heet het nieuwe VV-lid welkom en presenteert hem aan de verenigde vergadering. 
 

De VV-leden applaudisseren. 
 

De vergadering wordt enkele minuten geschorst om het nieuwe VV-lid te verwelkomen en succes te wensen.  
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3.2. Benoeming en beëdiging commissieleden Smakman (PvdA) en Buizer 
(BBB) 
De voorzitter heropent de vergadering en introduceert de heren Smakman en Buizer als kandidaat 
commissielid. Hij gaat over tot beëdiging van de heer Smakman en de heer Buizer en verzoekt hen beiden naar 
voren te komen. Voor de heer Smakman leest hij de tekst voor die van toepassing is bij het afleggen van de eed: 
 

Ik zweer dat ik, om tot commissielid van het algemeen bestuur te worden gekozen of benoemd, rechtstreeks 
noch middellijk, onder welke naam of welk voorwendsel ook, aan iemand enige gift of gunst heb gedaan of 
beloofd.  
 

Ik zweer dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk van iemand enig geschenk of 
enige belofte heb aangenomen of zal aannemen.  
 

Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid 
van het algemeen bestuur naar eer en geweten zal vervullen. 
 

De heer Smakman: ‘Zo waarlijk helpe mij God almachtig’.  
 

De voorzitter feliciteert de heer Smakman en hij richt zich vervolgens tot de heer Buizer om de tekst voor te 
lezen die hoort bij het afleggen van de belofte.  
 

Ik verklaar dat ik, om tot commissielid te worden gekozen of benoemd, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of wel voorwendsel dan ook, aan iemand enige gift of gunst heb gedaan of beloofd.  
 

Ik verklaar en beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk, van iemand enig 
geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen.  
 

Ik beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid 
van het algemeen bestuur naar eer en geweten zal vervullen.  
 

De heer Buizer: ‘Dat verklaar en beloof ik’.  
 

Na een hartelijk applaus en overhandiging van een boeket bloemen door de voorzitter, worden beiden tijdens 
een korte schorsing door de aanwezigen van harte gefeliciteerd.  
 

3.3. Stemming en benoeming hoogheemraad Kortman (VVD) 
De voorzitter heropent de vergadering om over te gaan naar de stemming en benoeming van een 
hoogheemraad. De afspraak is gemaakt dat er altijd een stemming zal plaatsvinden. Daarvoor is een 
stemcommissie noodzakelijk. De dames Baerveldt, Van Rooten en Van der Burg zijn, als commissievoorzitters, 
benoemd tot de stemcommissie. Hij feliciteert de dames met deze nieuwe waardigheid. Hij geeft mevr. Jahan 
het woord.  
 

Mevrouw Jahan geeft aan dat de VVD zich voor het mooie waterschap Rijnland sterk maakt voor meer 
samenwerking, een doelmatige organisatie, verantwoord beleid en ruimte voor innovatie. Dit heeft tot doel dat 
de ingelanden droge voeten houden, er ruimte is voor water en dat er voldoende water is voor nu en later en er 
een betaalbaar en dienstbaar waterschap bestaat. Hiervoor hebben voorgangers en de huidige Rijnlandse VV-
leden gewerkt en zij hopen hier verder aan te kunnen werken. Het is daarom dat de VVD-fractie vol trots en vol 
vertrouwen de heer Harry Kortman voordraagt als kandidaat-hoogheemraad en dagelijks bestuurder. In hem 
ziet de fractie een volwaardig bestuurder en iemand met kennis van zaken. Iemand die de doelen voor ogen 
houdt en zijn best doet om deze doelen te behalen. De heer Kortman is door zijn ervaring en gedrevenheid de 
aangewezen persoon om de rol van hoogheemraad te vervullen. Door zijn kennis en ervaring is hij in staat om 
de harmonie te bewaren en te doen wat nodig is voor mens, natuur en bedrijvigheid. Gedurende de afgelopen 
maanden heeft de heer Kortman zich als voorzitter in korte tijd ontpopt tot een leider. Een leider die oog heeft 
voor de medemens, luistert naar de ander en een visie heeft waar hij naar toe wil. Dat maakt het samenwerken 
in de fractie prettig en er is ruimte om een inbreng te doen. Hij is laagdrempelig en toegankelijk. Haar fractie 
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wenst hem veel succes in zijn nieuwe rol als bestuurder en de complexe dossiers die hem zullen worden 
toevertrouwd. Haar fractie heeft de hoop dat de VV hem steunt in deze rol en zelf te zien dat hij hiervoor een 
waardig kandidaat is.  
 

De voorzitter dankt mevrouw Jahan voor haar voordracht.  
 

3.1. Toelichting voorzitter commissie geloofsbrieven 

De voorzitter geeft de voorzitter van de commissie geloofsbrieven, de heer Roorda, de mogelijkheid de 
bevindingen van de commissie met de VV te delen.  
 

De heer Roorda deelt mee dat de geloofsbrieven van de heer Kortman ten tijde van zijn toetreding als VV-lid 
zijn gecontroleerd en de conclusie destijds was dat deze in orde zijn bevonden. De commissie heeft op basis van 
de Verklaring Omtrent Gedrag (VOG), die voor deze functie moet worden aangeleverd, geconstateerd dat er 
geen beletselen zijn voor de kandidatuur van de heer Kortman.  
 

De voorzitter dankt de commissie van de geloofsbrieven via de heer Roorda en stelt vast dat er geen vragen zijn 
aan de voorzitter van de commissie geloofsbrieven.  
 

3.2.  Kort verslag integriteitsgesprek 

De voorzitter deelt mee dat, sinds enige tijd, niet alleen een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) moet worden 
aangeleverd, maar dat het daarnaast noodzakelijk is een onderzoek te doen naar de integriteit en een gesprek 
te hebben hierover. Hiermee wordt integriteit in de volle breedte onderzocht, maar ook wordt gekeken waar 
het zou kunnen schuren omdat er sprake is van werkzaamheden in deeltijd en er daarnaast nog een andere 
functie wordt uitgeoefend. De heer Kortman is hiervoor bij een onderzoeksbureau geweest, hij heeft een 
vragenlijst ingevuld en er is een gesprek met hem geweest. Op basis daarvan kwam één aandachtspunt naar 
voren dat is besproken. Het gaat erom dat hij, naast het hoogheemraadschap, ook zijn juridische adviespraktijk 
handhaaft. Zowel in het gesprek met het onderzoeksbureau als in het gesprek met de dijkgraaf is duidelijk 
geworden dat hij zich zeer bewust is van het feit dat er geen wrijving of botsing mag ontstaan. Hij heeft dat zelf 
ook proactief geagendeerd voor het gesprek met het onderzoeksbureau en met de dijkgraaf. Het gaat niet 
alleen om het doen van zaken of het aannemen van zaken die te maken hebben met Rijnland of met andere 
publieke partijen die te maken hebben met Rijnland. Het gaat ook om cliënten die een zaak hebben en zich 
vervolgens ook met andere zaken bij hem melden. Hij is zich zeer bewust van het feit dat het 
hoogheemraadschap altijd om hem heen zal hangen, ook op de dag dat er andere werkzaamheden in de 
agenda staan. De dijkgraaf heeft geen twijfel en is ervan overtuigd dat hij hier heel bewust mee zal omgaan. Hij 
adviseert de VV-leden om bij enige vorm van twijfel dit collegiaal met de heer Kortman te bespreken. 
Concluderend is er wat hem betreft geen beletsel om de heer Kortman te benoemen tot lid van het dagelijks 
bestuur.  
Hij stelt vast dat er geen vragen zijn over de conclusie van het integriteitsgesprek. 
 

 

3.3. Korte presentatie kandidaat dhr. H.C.M. Kortman 

De voorzitter geeft het woord aan de heer Kortman voor een korte presentatie.  
 

De heer Kortman heeft niet de bedoeling om de gloedvolle introductie te overtreffen. Hij acht het waardevol als 
een lid van zijn fractie hem met zo veel mooie woorden weet voor te dragen. Dat geeft ook een missie mee, 
namelijk dat hij deze mooie woorden zal willen waarmaken. Hij is afkomstig uit een Rotterdamse familie en daar 
geldt ‘geen woorden, maar daden’. In zijn optiek is dit van belang omdat er veel te doen is binnen dit 
waterschap. Er is al veel bereikt in dit waterschap maar er is nog altijd veel te doen. Hij zal de portefeuilles 
Haarlem Waarderpolder, Zwanenburg en Waterketen onder zijn beheer krijgen en dat zijn juist de dossiers 
waarvan de maatschappij veel verwacht. Het bestuur van Rijnland heeft zich verplicht om resultaat te realiseren 
en hij wil zich hier dan ook graag voor inzetten. Hij spreekt zijn inzet uit voor het voortzetten van dit 
coalitieakkoord; dat staat als een huis en het geeft aan dat zaken niet vooruitgeschoven moeten worden. Dat 
moet uitgevoerd worden in goed vertrouwen en in goede harmonie. Daarenboven zal hij streven naar het 
bewaren van de stabiliteit van dit bestuur.  
 

De voorzitter constateert dat er geen vragen zijn aan de heer Kortman.   
 



6 

 

VV Rijnland d.d. 4 september 2024 

Corsa nummer: 24.120660 

3.4. Stemming en benoeming hoogheemraad 

De voorzitter gaat over tot de stemming. Hiertoe worden stembriefjes uitgereikt en hij verzoekt de VV-leden 
hierop een naam te plaatsen van degene die zij graag zien als hoogheemraad en lid van het dagelijks bestuur. 
De stembriefjes worden daarna gedeponeerd in de stembus waarmee de stemcommissie zich terugtrekt om de 
stemmen te tellen.  
De vergadering wordt geschorst om de stemming te laten plaatsvinden.  
 

De voorzitter geeft het woord aan de voorzitter van de stemcommissie. 
 

Mevrouw Van Rooten deelt mee dat de commissie de stemmen heeft geteld. Er zijn 27 aanwezige VV-leden en 
er zijn 27 stemmen uitgebracht. Hiervan zijn 23 stemmen uitgebracht op de heer Kortman, 3 stemmen zijn 
blanco uitgebracht en er is 1 stem uitgebracht op de heer Van Roon.  
 

De voorzitter dankt de stemcommissie via mevrouw Van Rooten en feliciteert de heer Kortman met zijn 
benoeming tot hoogheemraad van het hoogheemraadschap Rijnland. Voor de goede orde wordt vermeld dat 
hij niet opnieuw beëdigd hoeft te worden omdat hij al beëdigd is als VV-lid. Gegeven het monistisch stelsel is 
een tweede beëdiging niet nodig. De heer Kortman wordt verzocht om achter de bestuurstafel plaats te nemen 
nadat hij is gefeliciteerd.  
 

De vergadering wordt kort geschorst om de heer Kortman persoonlijk te feliciteren en vertrouwen toe te zeggen.  
 

4. OPINIEVORMINGSNOTA’S  
Er zijn geen Opinievormingsnota’s ter bespreking aangeboden.  
 

BESLUITVORMINGSNOTA’S  
4.1. Vaststellen deeltijdfactor bezoldiging college + TKN Portefeuilleverdeling College 

Voorgesteld besluit: 
1. De deeltijdfactor van hoogheemraden als volgt vast te stellen: 
a. 95% (A.G. Straathof) 
b. 80% (H.C.M. Kortman) 
c. 80% (J.G.M. Schouffoer) 
d. 80% (M.R. Verkleij-Lemmers) 
e. 65% (J.P. de Vries) 

 

De voorzitter stelt het ontwerpbesluit deeltijdfactor bezoldiging aan de orde. Er blijft sprake van parttime 
bestuurders. Vastgesteld wordt dat hierover geen vragen zijn en er is geen stemming nodig.  
 

Het ontwerpbesluit deeltijdfactor bezoldiging is unaniem en zonder bespreking aangenomen.  
 

5. AFSCHEID 

6.1. Afscheid hoogheemraad Knapp 

De voorzitter stelt voorts aan de orde het afscheid van - intussen - voormalig hoogheemraad Knapp. Hij geeft 
allereerst het woord aan de VVD-fractie. 
 

Mevrouw Jahan geeft aan dat de fractie met verdriet kennis heeft genomen van het stoppen van een waardig 
fractielid. Na het afscheid van VV-lid Van Oeveren wordt nu afscheid genomen van de heer Knapp. Hij heeft de 
afgelopen drie jaren hard gewerkt; hij heeft de functie van hoogheemraad bekleed in de coronatijd en 
daarnaast zijn studie nog kunnen afronden. Dit is gezien zijn jonge leeftijd en in de tijd van een pandemie een 
prestatie van formaat. Hij heeft zich in korte tijd ontpopt als een veelzijdig bestuurder en zich snel en adequaat 
de portefeuilles eigen gemaakt. En wat voor portefeuilles: waterveiligheid, waterketen en Rijnland circulair. En 
dat in een tijd waarin er nog geen duidelijke templates en regels lagen en zaken gaandeweg werden bedacht en 
geïmplementeerd. Zoals bijvoorbeeld het vormen van een visie op de energietransitie en dit tegelijkertijd 
uitvoeren. Daarnaast heeft hij nog een mijlpaal behaald; de aankoop van zijn eerste auto. In het begin heeft hij 
namelijk heel veel gebruik kunnen maken van de auto van zijn oma. Maar vanwege haar eigen behoefte aan 
vervoer en mobiliteit lukte dit niet altijd. En zo kwam hij tot de aanschaf van zijn eigen, eerste auto. Een andere 
bijzonderheid is dat hij iets kan wat veel vrouwen kunnen, namelijk multitasken. Hij kan praten, bellen en 



7 

 

VV Rijnland d.d. 4 september 2024 

Corsa nummer: 24.120660 

whatsappen tegelijk! Haar fractie waardeert de goede samenwerking met hem in de fractie, zowel in deze als in 
de vorige periode. Dit heeft de fractie stabiliteit gegeven. Het benieuwt de fractie waar hij zijn carrièrepad zal 
vervolgen en wat de toekomst hem gaat brengen. Voor nu wordt hem een moment van rust toegewenst, 
voordat hij het avontuur met zijn nieuwe leven aangaat. De VVD-fractie wenst hem daarvoor al het goede toe. 
Voor hem staat de wereld open. Moge het hem goed gaan! 

 

De aanwezigen applaudisseren.  
 

De heer Van der Sande memoreert de benoeming in het algemeen bestuur van het hoogheemraadschap 
Rijnland van Bas Knapp als fractielid in maart 2019, samen met 29 anderen. Dat wordt genoemd de verenigde 
vergadering, een mooie oude titel. Deze dertig mensen vormden het nieuwe bestuur van Rijnland. Zij kozen uit 
hun midden vijf dagelijks bestuurders die zij hoogheemraden noemen. Bas Knapp was toen nog ‘gewoon’ 
fractielid. Dat deed hij naast het raadslidmaatschap in Noordwijk, de universiteitsraad in Leiden en zijn studie. 
Hij werd al snel fractievoorzitter. En in de zomer van 2021 werd hij hoogheemraad, eerst ter vervanging en 
daarna met een vaste benoeming. Ook na de verkiezingen in 2023 werd hij wederom benoemd als  
hoogheemraad. Hij heeft zich ingezet voor zijn portefeuille waarin, onder andere en niet onbelangrijk, 
waterveiligheid en waterzuivering. Kort na zijn aantreden als hoogheemraad heeft hij hem in een gesprek à 
deux twee dingen in het bijzonder toegewenst. Het eerste was veel plezier want het is een mooi ambt. En ten 
tweede de hoop dat hij van onvermijdelijke fouten, die maakt iedereen, zou leren. Over het eerste kan hij zelf 
vertellen en over het tweede zullen we in de toekomst kunnen zien.  
 

Op 9 juli 2024 heeft Bas Knapp aangegeven om per 1 september te stoppen als hoogheemraad en als lid van het 
algemeen bestuur. Daarom wordt vandaag afscheid genomen van hem. Zoals te doen gebruikelijk krijgt hij bij 
zijn afscheid een drietal cadeaus; ten eerste natuurlijk een boeket bloemen. Vervolgens een glazen kelk met het 
wapen van Rijnland met daarin de periode van zijn VV-lidmaatschap gegraveerd. Dat is een traditioneel cadeau 
voor de vertrekkende VV-leden met een historie die reikt tot in de Middeleeuwen. En als laatste een mooie foto 
uit het gebied die is gemaakt door fotograaf Rem van den Bosch. De foto komt uit de serie die is gemaakt voor 
Rijnland ter ondersteuning van een campagne om het waterbewustzijn in Rijnland te vergroten. Andere foto’s 
uit dezelfde serie zijn eerder overhandigd aan vorige leden van het dagelijks bestuur. Hij verzoekt Bas Knapp 
naar voren te komen en de cadeaus in ontvangst te nemen waarna hij - nu als gast - in deze vergadering het 
woord zal krijgen.  
 

De heer Knapp dankt de voorzitter en de fractievoorzitter voor de mooie woorden. Met de benoeming van de 
heer Kortman als hoogheemraad en de heer Pos als fractielid staat hij nu voor de vergadering als inspreker. Dat 
heeft een voordeel en een nadeel; zijn tijd is gelimiteerd tot vijf minuten en hij vermoedt dat hij die tijd zal 
overschrijden. Het voordeel is dat hij niet geïnterrumpeerd kan worden, maar hij heeft eindelijk een inbreng die 
daar ook geen aanleiding toe geeft. In debatten gebeurde dat nog weleens. Hij wil graag beginnen met een 
woord van dank aan de aanwezigen vandaag; zowel in de zaal als de mensen die beneden naar het scherm 
kijken. Op bijzondere, maar ook complexe momenten in het leven, zoals vandaag, is het enorm waardevol om 
omgeven te zijn door familie, vrienden en gewaardeerde collega’s. Want complex is het, om de baan te 
verliezen waar je veel van houdt. En het was complex om die beslissing, na eigen beraad, zelf te nemen. Het 
was voor hem ook complex om sturing te geven aan het project Haarlem-Waarderpolder. Dat mag iedereen 
best weten. En de mensen die dicht bij hem staan hebben dat ook gemerkt in de afgelopen maanden. Hij meent 
dat zijn afscheidsbrief, in dit verband, voor zich spreekt. Wat hij hier nu wil expliciteren is dat het in zijn optiek 
het beste besluit is. In de eerste plaats voor Rijnland en in de tweede plaats voor hemzelf. Hij heeft zijn politieke 
verantwoordelijkheid genomen en daar staat hij vandaag nog steeds achter.  
 

Het dragen van politieke verantwoordelijkheid voor een portefeuille van zijn omvang - waar dit project slechts 
onderdeel van was - heeft hij de afgelopen jaren als een bijzondere verantwoordelijkheid beschouwd. Dat is ook 
niet gek. Met referte naar de inspraak van daarnet door mevrouw Bromet geeft hij mee dat het om honderden 
miljoenen euro’s gaat. Belastinggeld. En het gaat om honderden Rijnlanders die onder zijn verantwoordelijkheid 
iedere dag opnieuw veel werk verzet hebben. En ten slotte gaat het om een projectportfolio van tientallen 
projecten binnen het gehele verzorgingsgebied. Het is iets om ongelofelijk trots op te zijn. Naast die 
verantwoordelijkheid heeft hij het ook waanzinnig bijzonder gevonden. Het is dan ook een bewuste en 
overtuigde keuze geweest van dit bestuur. De collega’s die, samen met hem, de coalitieonderhandelingen 
hebben gevoerd, zullen zich in dit verband zijn opstelling tijdens de portefeuilleverdeling nog wel herinneren. 
Hij laat in het midden hoe warm die herinnering was. Met enig risico onder zo veel aanwezigen deelt hij dat hij 
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het bewustzijn heeft dat hij in sommige gevallen nogal kan persisteren. Overigens zal hij dit ontkennen indien er 
naar gevraagd zou worden… Mocht iemand dat overigens ‘drammen’ noemen, daar heeft hij geen herinnering 
bij. Al met al kreeg hij beide kerntaken in zijn portefeuille en hij wilde dat gedurende deze bestuursperiode 
graag blijven doen. Dat zegt iets over hem, maar ook over het vertrouwen dat door de verenigde vergadering in 
hem is gesteld. Hij heeft dat nooit ervaren als vanzelfsprekend maar als basis voor zijn functioneren. Ondanks 
het lastige besluit staat hij dan ook vandaag voor de vergadering als trotse oud-bestuurder. Trots op alles wat 
bereikt is in de afgelopen jaren. Hij heeft de persoonlijke opvatting dat hij het waterschap altijd heeft gezien als 
een groot bedrijf. Er wordt 1.300 kilometer aan dijken beheerd. Het afvalwater van 1,3 miljoen mensen en ruim 
35.000 bedrijven wordt schoongemaakt. En dat alles moet steeds meer circulair en duurzaam worden 
uitgevoerd. En dat is de afgelopen jaren ook gebeurd. Er zijn dijken aangelegd, ondanks een vertraging in de 
uitvoering gedurende de coronaperiode, waarin het lastig was om keukentafelgesprekken te voeren met 
dijkbewoners. Er is anders gekeken naar de kustversterking. En er wordt meer proactief omgegaan met het 
benutten van processen om te kunnen anticiperen op klimaatverandering en zeespiegelstijging, wat de BV 
Nederland op termijn veel geld zal kunnen besparen. Zuiveringen zijn op orde gebracht; iets wat in de 
complexiteit van het jargon risico-gestuurd en preventief onderhoud wordt genoemd, in tegenstelling tot 
correctief onderhoud. (Dat wil zo veel zeggen als niet wachten tot iets kapot gaat, maar dat voor zijn.) Er zijn 
ook fundamenten gelegd naar een effectief, doelmatig en circulair Rijnland in 2050. Dat is nog maar een deel 
van al het goede wat is bereikt in de afgelopen jaren. Goede prestaties waarvan iedereen weet dat ze niet door 
hem zijn verricht, maar door honderden ambtenaren die, dag in, dag uit, met hart, ziel en zaligheid hebben 
gewerkt aan het leveren van deze prestaties. Anders gezegd: het dragen van politieke verantwoordelijkheid met 
en door deze collega’s in de afgelopen jaren is grotendeels een geweldig feestje geweest. Vanaf deze plaats wil 
hij hen dan ook hartelijk danken voor hun inzet en voor de uitdagende en leerzame tijd die met elkaar is 
doorgemaakt.  
 

Op het gevaar af dat hij mensen gaat vergeten, zijn er een aantal mensen die hij graag persoonlijk wil bedanken 
omdat een hoogheemraad wordt ondersteund door een geweldig team van mensen. Van belang voor iedere 
ambtsdrager, maar voor hemzelf van levensbelang, want wie hem goed kent, weet dat hij alles vergeet, alles 
kwijtraakt, met gemak verdwaalt en zijn hoofd zou verliezen wanneer dat niet vast zou zitten. Dan is het een 
enorm voorrecht dat er een groep mensen is die in zo’n drukke baan op hem let; die agenda’s bijhoudt, ervoor 
zorgt dat hij op de juiste locatie aankomt, alles bij je hebt (helm, iPad en veiligheidsschoenen) en ook niet 
vergeet om te eten en te drinken op drukke dagen. Hij wil hen dan ook enorm bedanken. Hij begint bij de 
dames van het bedrijfsrestaurant; zij zorgden dat hij voldoende dronk en at en vooral ook voldoende aan het 
snacken was gedurende de dag. Hij had met hen de leukste gesprekken over het wel en wee van Rijnland en 
daarbuiten, tijdens de lunch, maar vooral ook tijdens drukke vergaderdagen en vooral ook tijdens het ‘saté-met-
friet-beraad’ dat zij af en toe hadden. Hij hoorde van hen goed de waarheid, zonder blad voor de mond, wat 
hem goed deed. Elise Voogd, zijn bestuursadviseur met wie hij ongeveer gelijk binnenkwam een jaar of drie 
geleden. Beiden twintigers en dat is best bijzonder. Zij bewaakte het overzicht in al het bestuurlijk werk en de 
honderden pagina’s in de week aan te lezen stukken - die zij zelf overigens ook las - en de actiepunten. Hij heeft 
aan haar te danken dat zaken ook daadwerkelijk gebeurden. Want nadat hij de zaal uitliep en een order 
gegeven had en alweer vergeten was dat hij dat gedaan had, zat zij daar op een enorm scherpe manier 
bovenop. Wat hij het meest in haar gewaardeerd heeft, is dat zij hem nooit naar de mond heeft gesproken. 
Daardoor was ze geweldig goed en voor hem specifiek onbetaalbaar en daar wil hij haar voor bedanken. En dan 
Irene Pronk, zijn secretaresse. Waar zal hij beginnen? Anderhalf jaar geleden kwam zij voor hem werken. In een 
tijd waarin er bijna niets meer gezegd kan worden, gaat hij het toch doen en hij bedoelt het natuurlijk figuurlijk; 
dat was liefde op het eerste gezicht. Naast haar fantastische ondersteuning heeft zij zijn werkgeluk een enorme 
boost gegeven. Het wekelijks werkoverleg waarin belangrijke zaken werden doorgenomen, werd de eerste paar 
keren gedaan in een zaaltje. Maar al snel ging dat ‘on the go’ bij Lebkov onder het genot van een goede kop 
koffie of thee en af en toe iets lekkers daarbij. Hij was zelf meestal degene die schransde en Irene niet … 
Effectief, maar vooral heel leuk en hij zal dat ontzettend missen. Daarom stelt hij voor om een andere manier te 
zoeken om dat contact aan te houden waarbij Heidy en Ellen ook af en toe gezellig uitgenodigd zijn. Ter 
afronding dankt hij iedereen, bestuur en organisatie maar ook externe mensen, voor de samenwerking en het 
in hem gestelde vertrouwen. Hij wil zijn opvolger veel succes wensen. Dat zijn er momenteel drie; hij wenst 
hoogheemraad Schouffoer succes met het circulariteitsprogramma. Hij is er zeker van dat dat bij hem in goede 
handen is. Hoogheemraad Verkleij-Lemmers wil hij succes wensen met de portefeuille waterveiligheid en de 
kust; er staat veel belangrijks te gebeuren met klimaatverandering en zeespiegelstijging. En hoogheemraad 
Kortman wenst hij succes met de waterketen en de grote projecten. Het is hem een voorrecht geweest om het 
werk te mogen doen en hij wenst hen dat alle drie van harte toe. Hij sluit af met dezelfde afsluiting als in zijn 
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afscheidsbrief is verwoord: het is zijn overtuiging dat het beheer van Rijnland bij alle VV-leden in uitstekende 
handen is. Hij wenst de bestuurders alle goeds.  
 

De aanwezigen applaudisseren.  
 

6. BEELDVORMINGSNOTA’S 

Er zijn geen beeldvormingsnota’s ter bespreking aangeboden.  
 

SCHRIFTELIJKE MEDEDELINGEN 

Er zijn geen schriftelijke mededelingen.  
 

7. NOTULEN VAN DE VV-VERGADERING 

7.1. Notulen VV 3 juli 2024 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld.  
 

8. OVERZICHT INGEKOMEN STUKKEN 

De voorzitter deelt mee dat de belofte is ingelost om ingekomen stukken eerder beschikbaar te stellen via 
iBabs. Er zijn geen vragen over de ingekomen stukken.  
 

9. OVERZICHT MOTIES EN TOEZEGGINGEN VV 

Er zijn geen vragen.  
 

10. RONDVRAAG 

Mevrouw Van den Broek refereert aan het nieuws van eerder vandaag dat het programma Landelijk Gebied 
(ook wel NPLG) wordt geschrapt. De provincie Noord-Holland gaf, bij monde van BBB-gedeputeerde 
Beemsterboer, aan niet blij te zijn met dit besluit. Het officiële X-account van Noord-Holland meldt verrast te 
zijn en waarschuwt voor het ontstaan van afstand tussen ‘Den Haag’ en het landelijk gebied. Haar fractie vraagt 
naar het statement van het hoogheemraadschap Rijnland. Kan de VV een notitie ontvangen waarin de gevolgen 
van deze afschaffing in kaart wordt gebracht? Kan de VV deze notitie zo spoedig mogelijk tegemoetzien? 

 

Hoogheemraad Straathof dankt voor de vraag die actueel is en het nieuws beheerst voor diegenen die hierin 
geïnteresseerd zijn. Uit de berichtgeving maakt hij op dat de opgaven niet weg zijn, maar dat de strategie om 
daar te komen structureel en sterk is gewijzigd. Er is nog geen gelegenheid geweest om dit binnen het College 
te bespreken maar zijn eerder gedane toezegging komt hij na. De voorzitter refereerde er eerder ook aan.  
 

13. SLUITING 

De voorzitter dankt iedereen voor de aanwezigheid en in het bijzonder alle gasten die vandaag aanwezig waren 
en sluit de vergadering. Er volgt een receptie waarin afscheid kan worden genomen van de heer Knapp en de 
heer Kortman gefeliciteerd kan worden met zijn nieuw verworven waardigheid.  
 


